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Ko su kandidati za treću dozu vakcine, za RTS objašnjava predsednica Nacionalnog komiteta za 

imunizaciju 

U Srbiji je vakcinisano 50,1 odsto punoletnog stanovništva, ali smo još daleko od kolektivnog imuniteta. 

Predsednica Nacionalnog stručnog komiteta za imunizaciju, epidemiolog profesorka Ljiljana Marković 

Denić kaže za RTS da su dali preporuku da prioritetne grupe budu one osobe koje imaju poremećaj 

imuniteta. Ta treća, buster doza, dodaje, trebalo bi da podigne imuniski odgovor i produži njegovo 

trajanje. 

Ljiljana Marković Denić izjavila je u Dnevniku RTS-a da tačan početak vakcinacije buster dozom ne može 

da kažee, ali da je Nacionalni stručni komitet doneo preporuku baziranu na dokazima iz literature da se 

treća doza uvede u našu zemlju, kao što su preporuke i u drugim zemljama. 

"Sledi niz regulatornih mehanizama u Sebiji. Potrebno je to pravno da se završi, ALIMS da da odobrenje i 

tako dalje", napominje Marković Denićeva. 

Ističe da je Stručni komitet za imunizaciju i do sada davao preporuku za imunizaciju. 

"Dali smo preporuku da prioritetne grupe budu one osobe koje imaju poremećaj imuniteta. Za koje se 

zna da je verovatno da taj imunski odgovor kraće traje, a to su ljudi na hemodijalizi, sa transplantacijom 

organa, preporučili smo da to budu ljudi u staračkim domovima i zaposleni u zdravstvenim ustanovama i 

ustanovama za socijalnu zaštitu. To bi bio prioritet, a potom i svi ostali građani", kaže Marković 

Denićeva. 

Ta treća, buster doza, dodaje, treba da podigne imuniski odgovor i da produži njegovo trajanje. 



 
 

"Kao epidemiolog i član Komiteta da su sve vakcine dobre, one koje su dobile odobrenje. Za sada smo 

preporučili da oni koji su primili prvu i drugu dozu vakcine, to bude i treća doza. Mi smo preporučili sve 

vakcine", napominje Marković Denićeva. 

Prema njenim rečima, mešanja vakcina se pokazalo u nekim studijama kao uspešno, ali nema dovoljan 

broj dokaza, pa naš Komitet to još nije dao kao preporuku. 

"Treća doza je kao zajednička doza prethodne dve vakcine, i time ćemo postići podizanje imuniteta koji 

su već vakcinisani. Ali, paralelno sa tim moramo da radimo na promociji vakcinacije", ističe Marković 

Denićeva. 

Za sada, napominje, da nijedna vakcina ne štiti 100 posto, ali ima dokaza da praktično nema, iako obole 

delta sojem, da nema teške kliničke slike, nema hospitalizacije u intenzivnoj nezi, što je, dodaje, i poenta 

vakcinacije. 

"Mi pratimo preporuke SZO, a Srbija je pokazala jednu izuzetnu humanost i plemenitost doniranjem 

vakcina okolnim zemljama. Sigurno ćemo pomoći i ovog puta pomoći onim zemljama kojima bi trebalo, 

ali istovremeno brinući o svom stanovništvu", zaključila je Marković Denićeva. 

 

 

ULAZNICA U ŠKOLU BIĆE POTVRDA O VAKCINACIJI? Dr Kon rešio važnu dilemu, evo kako će 

funkcionisati nastava 

Epidemiolog Predrag Kon izjavio je da je jedino logično rešenje koje vidi za početak školske godine 

odvajanje vakcinisanih od nevakcinisanih učenika starijih od 12 godina - oni koji su primili vakcinu da idu 

na nastavu, a oni koji nisu da budu na onlajn nastavi. 

Kon je u intervjuu za Kurir rekao da takvu odluku "mora da donese Ministarstvo prosvete". 



 
 

- Ne možete da ostavljate zajedno zaštićene i nezaštićene, i to prvenstveno u interesu nezaštićenih - 

kazao je Kon i dodao da je u situaciji kada raste broj zaraženih, jedno od vrlo važnih pitanja kako će se 

školski kolektivi rešavati. 

Prema njegovim rečima, Ministarstvo prosvete trebalo bi da reši i problem nastave za mlađe od 12 

godina. 

- Najverovatnije će biti da učenici od prvog do četvrtog razreda idu na nastavu, a petog i šestog da 

kombinuju dan onlajn, dan nastava. I nošenje maski je obavezno - naveo je Kon. 

 

 

Popadić: Uskoro početak rada na studiji o imunom odgovoru posle vakcinacije protiv korona virusa 

Član Nacionalnog tela za imunizaciju prof. dr Dušan Popadić rekao je da će u Srbiji vrlo brzo početi 

provođenje studije „Vakseperejt“ kako bi se utvrdila kinetika imunog odgovora posle vakcinacije protiv 

korona virusa. 

Popadić je za današnje „Večernje novosti“ rekao da je Srbija uključena u taj projekat, sa 29 partnera iz 23 

države. 

„Projekat će trajati 36 meseci, vredan je 12 miliona evra“, rekao je on. 

Popadić je dodao da će u Srbiji taj projekat voditi beogradski Medicinski fakultet, u saradnji sa Institutom 

za primenu nuklearne energije i Institutom za javno zdravlje „Batut“. 

„Uključićemo nekoliko stotina ispitanika, kako bismo utvrdili kinetiku imunog odgovora – to znači da 

ćemo znati kada se javljaju antitela posle vakcine, u kojoj meri i koliko zaštitni efekat traje“, objasnio je 

on . 



 
 

Popadić je rekao i da još uvek nije prošlo dovoljno vremena da bi se zaključilo koliko traje zaštita posle 

prve dve doze vakcine. 

„Pretpostavljam da se to vreme meri godinama i da će nas vakcina štititi 24 ili 36 meseci, s tim što će ta 

zaštita kod nekih trajati kraće, a kod drugih i duže“, rekao je on. 

 

 

NAREDNA DVA VIKENDA: Preventivni pregledi u vranjskom Zdravstvenom centru 

PREDSTOJEĆEG vikenda, u subotu i nedelju, 7. i 8. avgusta, kao i narednog, u subotu 14. i nedelju 15. 

avgusta, u periodu od 8 do 14 sati u Zdravstvenom centru Vranje vršiće se preventivni zdravstveni 

pregledi (rentgen, laboratorija, specijalistički pregledi), bez obzira da li pacijent ima zdravstveno 

osiguranje ili ga nema. 

Zdravstveni centar Vranje biće ova dva predstojeća vikenda otvoren za besplatne preventivne preglede. 

Ministarstvo zdravlja Republike Srbije nastavlja sa aktivnostima koje za cilj imaju promociju prevencije 

kao najbolje mere za očuvanje zdravlja i poziva sve građane da obave preventivne preglede i time 

pozitivno utiču na svoje zdravlje i zbog toga je vranjski Zdravstveni centar organizovao za svoje pacijente 

preventivne preglede. 



 
 

 

Srbija ima dovoljno vakcina i za treću dozu 

Srbija ima dovoljno vakcina protiv virusa korona, i za davanje treće doze, izjavila je danas premijerka Ana 

Brnabić i navela da je vakcinisano više od 50 odsto punoletnog stanovništva, ali da to nije dovoljno da se 

stekne kolektivni imunitet. 

Na pitanje novinara da li će Srbija nabavljati neke nove vakcine budući da pojedine zemlje najavljuju da 

će nabaviti Novaks vakcinu, premijerka je kazala da se u ovom trenutku ne planira nabavka novih 

vakcina i podsetila da u četvrtom kvartalu treba da stigne vakcina proizvođača Moderna. 

„Srbija će donirati vakcine zemljama koje su posebno ugrožene, recimo našim tradicionalnim prijateljima 

u Africi. Sada gledamo kako da to logistički uradimo”, rekla je Brnabić novinarima u Vazduhoplovnoj 

akademiji gde je prisustvovala potpisivanju Memoranduma o saradnji na razvoju dualnog modela studija 

u visokom obrazovanju. 

Premijerka je rekla da je u Srbiji vakcinisano 50,1 odsto punoletnog stanovništva, ali da je to još uvek 

daleko od kolektivnog imuniteta i ponovo apelovala da se građani vakcinišu, posebno mladi, jer, kako je 

istakla, to znači veću bezbednost za sve. 

„To znači i da naš zdravstveni sistem neće morati da se vraća u kovid režim, već će moći da leči sve druge 

pacijente koji su zbog korona virusa morali da čekaju da se epidemija smiri”, rekla je Brnabić, prenosi 

Tanjug. 

Ona je kazala da je u 58 gradova i opština u Srbiji više od 50 odsto vakcinisanih, ali da imunizacija mora 

da se nastavi. 

Kako je rekla, sadašnji procenat vakcinisanih očigledno daje bolju situaciju nego u prethodnim talasima, 

jer, iako raste broj zaraženih, broj hospitalizovnih ne raste drastično. 



 
 

„To je odlično, juče smo imali 42 hospitalizovana pacijenta, a 41 je otpušten. To je ono što vakcina treba 

da uradi, ako ste vakcinisani i zarazite se da imate blage simptome, slične gripu. To je cilj kome treba da 

težimo”, rekla je Brnabić. 

Na pitanje šta će država uraditi da se poveća broj vakcinisanih među decom, odnosno starijima od 12 

godina, Brnabić je kazala da vakcinacija u Srbiji nije obavezna i da ostaje da se apeluje i bori protiv lažnih 

vesti i dezinformacija zbog kojih, kako kaže, pre svega mladi oklevaju da se vakcinišu. 

Ministar prosvete Branko Ružić je rekao da je Ministarstvo prema preporuci Kriznog štaba uputilo dopis 

svim školskim upravama da se razgovara sa roditeljima učenika starijih od 12 godina. 

Ružić je rekao da je vakcinacija civilazacijska tekovina i jedini način da se izborimo da virusom i da prvog 

septembra školska godina počne na tradiocionalan i regularan način u skladu sa okolnostima u kojima se 

još uvek nalazimo. 

„To bi značilo za proces sticanja znanja, za decu, ali i za roditelje. Za sada je situacija takva, videćemo da 

li ćemo preduzimati druge mere u skladu sa odlukama Kriznog štaba i Vlade Srbije”, rekao je Ružić. 

 

Gradnja Tiršove 2 počinje u septembru 

Izgradnja nove univerzitetske dečje bolnice - Tiršova 2 počeće za oko mesec dana i biće završena za dve i 

po godine, izjavio je danas za Tanjug direktor Kancelarije za javna ulaganja Marko Blagojević. 

On je rekao da je to trenutno najveći projekat Kancelarije i da se na njegovoj pripremi radilo čak četiri 

godine. 

„Sada smo konačno došli do toga da možemo da počnemo sa radovima i u roku od mesec dana bi 

trebalo da počne iskop temeljne jame. Radi se o novom objektu od skoro 60.000 metara kvadratnih”, 

kazao je Blagojević. 



 
 

Istakao je da će kada bude gotov taj objekat imati kvalitetnu zdravstvenu uslugu, kao bilo gde u 

razvijenim zemljama sveta. 

Taj projekat je vredan oko 100 miliona evra, dodao je Blagojević. 

Blagojević je, takođe, rekao da su završeni radovi na izgradnji Instituta za kardiovaskularne bolesti 

Dedinje 2. 

„Objekat Dedinje 2 je gotov i to u roku, što je jako dobra vest. U toku je nabavka opreme i biće pušten u 

rad u narednim mesecima nakon što oprema bude ugovorena i instalirana. Taj objekat će takođe 

omogućiti u toj oblasti zdravstvena usluga na najvišem nivou”, naglasio je Blagojević. 

Podseća da se širom Srbije realizuje niz projekata ili su u fazi pripreme. 

Kako je rekao, trenutno je u toku potpuna rekonstrukcija Opšte bolnice u Vranju, zatim Opšte bolnice u 

Aranđelovcu, završena je prva faza i u oktobru treba da budu završeni radovi hirurško - ginekološkog 

bloka Opšte bolnice u Loznici, prva faza je završena kada je reč o bolnici u Smederevskoj Palanci, faza 

jedan u Pirotu treba u septembru da bude završena. 

Treba da počne uskoro obnova dela kompleksa bolnice u Kikindi, završena je prva faza u Leskovcu, zatim 

u Prokuplju, priprema se druga faza u Gornjem Milanovcu... , a u toku su pripreme za projekte u Boru, 

Ćupriji, Kruševcu i drugim gradovima koji imaju opšte bolnice, kazao je Blagojević. 

Takođe, veliki posao je urađen kada su domovi zdravlja u pitanju, dodao je on i istakao da su državi 

podjednako važne i najmanje zdravstvene ambulante, kao u Osečini gde su radovi bili vredni 200.000 

evra. 

Podsetio je da se radi i KC Vojvodina, gde je jedan objekat već završen - Interna klinika, da se završava KC 

Srbije u Beogradu, a priprema se KC Kraguejevac. 

Dodao je da će u zdravstvo biti uloženo milijardu evra u narednih nekoliko godina. 

Blagojević kaže i da je samo projektovanje kompleksna stvar i u tom smislu navodi da prilikom pravljenja 

projekta za jednu bolnicu, s obzirom da u Srbiji nisu nove bolnice dugo rađene, morala je i da se izvodi 

ekspertiza, kako navodi, manje - više iz početka. 

Navodeći da su širom Srbije započeti veliki kapitalni projekti sedamdesetih pa do sredine osamdesetih 

godina, ali da nisu završeni, Blagojević kaže da se sada ti projekti rade kako bi se završili. 

Podseća da je Klinički centar Niš prvi klinički centar koji je započet i završen u Srbiji i to posle 40 godina, 

„I tamo je kao i u Beogradu započeo i ostavljen, ista stvar i u Vojvodini, bolnica u Prokuplju započet 

projekat i ostavljen na pola, takvih kostura imate po celoj Srbiji. Mi smo uzeli da ih završimo i 

omogućimo građanima zdravstvenu zaštitu kakvu zaslužuju”, kazao je Blagojević. 



 
 

Na pitanje da li su ostvareni svi ciljevi koji su postavljeni tokom poplava 2014. godine, Blagojević kaže da 

nije teško biti na boljem mestu nego u maju 2014. 

„Tada nismo imali zakon, instituciju, novac za te potrebe. Nama je 2014. godine bilo potrebno tri meseca 

da bismo isplatili prvu državnu pomoć porodicama čije su kuće i imovina bili ugroženi, već dve godine 

kasnije za isto nam je trebalo tri nedelje”, naveo je. 

Kako kaže, kroz rad i sopstvene greške se učilo, ali je danas Srbija na mnogo boljem mestu nego 2014. 

godine. 

„Znamo puno više, ali nismo bezbedniji, jer smo suočeni sa intenzivnijim i češćim vremenskim 

neprilikama, intenzivnijim i češćim kišama, sušama, što je problem u celom svetu, ne samo kod nas i 

kako vreme prolazi neće nam biti bolje”, rekao je, prenosi Tanjug. 

Poručuje da je zato važno da se svakoga dana radi sve što je moguće kako bi cela planeta bila 

bezbednija. 


